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Аннотация 

В статье устанавливаются типы диалогических отношений между произведениями 

Г. Тукая и Н.А. Некрасова, относящимися к жанрам инвективы, послания и к «мемори-

альной» лирике. Сделан вывод о том, что сходное по форме и функциям (принципы орга-

низации субъектной сферы, жанрово-стилистические особенности) не является таковым 

по своим истокам и природе. В лирике Г. Тукая, в отличие от творчества Н.А.Некрасова, 

проявляются иные принципы художественного обобщения. Индивидуальное и типиче-

ское, единичное и единое располагаются на одном уровне и находятся в отношениях со-

ответствия и совпадения. Поэтика стихотворений Н.А. Некрасова связана с иерархией 

этих аспектов художественного содержания, расположенных на разных уровнях. 

В субъектных структурах, которые складываются в лирике Г. Тукая, проявляются осо-

бенности развития личного начала в татарской литературе этого периода, характерная 

для данного типа культуры логика смыслопорождения. 
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Summary 

V.R. Aminevа. G. Tukai and N.A. Nekrasov: Typological Parallels and Interliterary Dia-

logues. 

The paper establishes types of dialogical relations between G. Tukai and N.A. Nekrasov’s 

works belonging to the genres of invective, message, and memorial lyrics. The conclusion is 

made that similarities in form and functions (organizational principles of the subject sphere, 

genre and stylistic features) do not stem from the same sources and nature. The principles 

of artistic generalization in Tukai’s lyrics are different from those used by N.A. Nekrasov. 

The individual and typical, singular and unified are located at the same level and stand 

in the relations of compliance and coincidence. The poetics of N.A. Nekrasov’s lyrical works 

is connected with the hierarchy of artistic content aspects at different levels. The subject 

structures of Tukai’s lyrics are distinguished by the features of personality development in 

the Tatar literature of this period, as well as the logic of meaning formation, which is charac-

teristic of this type of culture. 

Keywords: Russian literature, Tatar literature, dialogue, subject sphere, genre, principles 

of generalization. 
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